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Förbundsstyrelsen
Annie Palstam, Philip Ohlsson, Mikael Hjerne, (Kristina Wiggefors avslutade 
sitt styrelseuppdrag 2022), Cecilia Winberg (förbundsordförande), Maria 
Westin, Sara Barsjö (vice ordförande) och Ingela Lundholm Tengvall.

Under 2023 har förbundsstyrelsen har haft 7 ordinarie sammanträden samt ett möte per 
capsulam. Inom styrelsen har arbetsuppgifter och ansvar för råd och arbetsgrupper 
fördelats. 
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Uppdrag utifrån 
verksamhetsplan 2023

• Omställning i samhälle och för 
professionen.

• Livslångt lärande.

• Hållbart arbetsliv med bättre villkor och 
stärkt arbetsmiljö.

• Vår organisation. 

Fysioterapeuternas verksamhetsplan för året har haft fyra huvudområden:
• Omställning i samhälle och för professionen.
• Livslångt lärande.
• Hållbart arbetsliv med bättre villkor och stärkt arbetsmiljö.
• Vår organisation. 
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Omställning
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Påverkansarbete i frågor 
viktiga för fysioterapeuter 

• Möten med politiker och beslutsfattare, 
nationellt och regionalt.

• Information till och dialog med relevanta 
utredningar.

• Debattartiklar, själva och tillsammans med 
andra.

• Fokus: specialist, villkoren för 
småföretagare, hållbarhet, rehabilitering.

Påverkansarbete, att framföra frågor som är viktiga för Fysioterapeuterna och landets 
fysioterapeuter till politiker och beslutsfattare är ett viktigt verktyg. 

Det kan ske genom att delta i den offentliga debatten, i media och debattartiklar, men 
även genom möten med politiker och beslutsfattare. 

Under året har Fysioterapeuterna själva eller tillsammans med andra skrivit 18 
debattartiklar. 

Fysioterapeuternas Förbundsordförande Cecilia Winberg har träffat berörda ministrar vid 
flertalet tillfällen, samt blivit inbjuden och deltagit vid möten och dialogforum. 

Möten och dialog har även skett med politiker på regional nivå samt med utredningar i 
frågor viktiga för Fysioterapeuterna.

Fokusfrågor under året har bland annat varit frågan om en statligt reglerad 
specialistutbildning, hållbarhetsfrågor, villkoren för småföretagare samt flertalet olika 
infallsvinklar vad gäller rehabilitering.
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Deltagande på 
Almedalsveckan

• Deltagande från förbundsstyrelse och 
kansli.

• Eget seminarium med fokus 
fysioterapeuter i elevhälsan.

• Gemensamt seminarium med Saco Hälso-
och sjukvård samt nätverk för psykisk 
hälsa.

• Deltagande i andras arrangemang.

• Medlemsaktivitet.

• Möten med regionala politiker.

Fysioterapeuterna deltog under Almedalsveckan 2023. På plats under veckan fanns 
förbundsordförande Cecilia Winberg, vice ordförande Sara Barsjö, 
förbundsstyrelseledamot Ingela Lundholm Tengvall. Kansliet representerades av 
socialpolitisk strateg Sanna Fransson och hälso- och sjukvårdsstrateg Charlotte 
Chruzander.

Förbundet arrangerade ett eget fullsatt seminarium med fokus på fysioterapeuter i 
elevhälsan, samt samarrangerade/deltog i ytterligare fyra seminarier. Utöver det 
arrangerades ett välbesökt medlemsmingel.

Fysioterapeuterna träffade regionala politiker i syfte att lyfta fysioterapeuters roll, samt 
viktiga frågor för förbundet. 
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Förstatligande av hälso-
och sjukvården

• Påverkansarbete mot den parlamentariska 
kommittén som ser över frågan om statligt 
huvudmannaskap i vården.

• Debattartiklar samt inspel till utredningen.

• Viktiga frågor är:
• att den kommunala hälso- och sjukvården 

inte omfattas av utredningen

• ojämlikhet, bristande kompetensförsörjning 
och sammanhållning i dagens vård

• behovet av en styrning och finansiering som 
stödjer beslutade mål om förebyggande och 
rehabiliterande insatser.

Den 1 juni 2023 beslutade regeringen att tillsätta en parlamentarisk kommitté för att 
utreda ett helt eller delvis statligt huvudmannaskap för hälso- och sjukvården (dir. 
2023:73). Uppdraget ska redovisas senast den 2 juni 2025. 

Fysioterapeuterna har engagerat sig på olika sätt för att föra fram våra tankar och inspel 
i frågan. Viktigt för oss är inte huvudmannaskapet i sig, utan vilka problem vi ser i vården 
idag – och var vi vill se en vård i framtiden. Engagemanget har skett dels genom 
debattartiklar, och dels genom ett insänt underlag under utredningens öppna 
konsultation.

Fysioterapeuterna har fokuserat på problemet att den kommunala hälso- och sjukvården 
inte omfattas av utredningen. Vidare har vi lyft brister i form av ojämlikhet, bristande 
kompetensförsörjning och sammanhållning i dagens vård, samt behovet av en styrning 
och finansiering som stödjer beslutade mål om förebyggande och rehabiliterande 
insatser.
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Utredning om småskaligt 
företagande 

• Dialog med förbundets 
företagarmedlemmar.

• Arbete med remissvar.

• Aktivt påverkansarbete genom möten, 
kontakter och inlägg i debatten, i form av 
intervjuer och debattartiklar.

Under våren 2023 lämnade utredningen ”Uppdrag att möjliggöra bättre tillgång till hälso-
och sjukvård i hela landet genom främjande av etablering i glesbygd” sitt slutbetänkande 
(Ds 2023:23). 

Utredningen har hanterat frågor kring villkoren för småföretagande inom hälso- och 
sjukvården, däribland den för Fysioterapeuterna mycket viktiga frågan om Lagen om 
Fysioterapi (LOF). 

Fysioterapeuterna har innan, under och efter utredningens arbete bedrivit ett aktivt 
påverkansarbete samt deltagit i den offentliga debatten för att föra fram våra 
ståndpunkter. 

Efter att slutbetänkandet lämnats har fokus varit på remissarbete. Detta har förankrats 
med förbundets företagande medlemmar genom företagarrådet.
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Hållbarhet

• Hållbar utveckling tema på konferensen 
Fysioterapi 2023.

• Tema hållbarhet på medlemssidorna i 
tidningen Fysioterapi.

• Förbundsordförande och förbundsdirektör 
deltagit i kursen Fackligt ledarskap för en 
rättvis klimatomställning.

• Debattartiklar med fokus på hållbarhet.

• Hållbarhetsarbete på kansliet.

Förbundets verksamhet ska genomsyras av Agenda 2030. Förbundsstyrelsen har under 
året beslutat en hållbarhetsstrategi, vilken sätter fokus på vårt interna arbete och våra 
förhållningssätt. 

Förbundets arbete med hållbarhetsfrågor har integrerats i verksamheten på olika sätt. 
Bland annat var det huvudtema på den vetenskapliga konferensen Fysioterapi 2023. 

Hållbarhetsfrågan har drivits både ur perspektivet hur fysioterapi kan bidra till en hållbar 
hälso- och sjukvård, och ur perspektivet hur förbundets verksamhet kan bli mer hållbar. 

Ämnet har också återkommit i debattartiklar och i artiklar i medlemsnytt i tidningen 
Fysioterapi.

Hållbarhetsarbetet har även fortsatt på kansliet, bland annat genom införande av mat-
och förpackningssortering, men också som ett krav vid inköp av varor och tjänster. Vårt 
hållbarhetsarbete följs upp via ett verktyg, Acture. 

Förbundets ledning har genomgått en utbildning tillsammans med andra fackliga ledare 
vid Stockholm Resilience Center. En stor beslutsamhet i de fackliga organisationerna 
finns och våra organisationer är goda bärare av dessa frågor. Fysioterapeuters 
interventioner är till exempel viktiga för att minska hälso- och sjukvårdens 
koldioxidbelastning. Att samverka fackförbund emellan är en framgångsväg framåt.
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Kvalitetspriset 2023
Överviktscentrum vid Akademiskt specialistcentrum 
Region Stockholm.

Fysioterapeuternas Kvalitetspris år 2023 tilldelades Överviktscentrum vid Akademiskt 
specialistcentrum i Region Stockholm, för deras arbete med att nå ut med kunskap om 
obesitas och obesitasbehandling samt icke-stigmatiserande samtalsmetodik.

Överviktscentrum arbetar med beteendeinriktad behandling för personer med obesitas. I 
behandlingen ingår föreläsningar om kost och fysisk aktivitet, men också samtal i grupp 
eller enskilt med handledare. Behandlingen utgår ifrån den enskilda personens behov. 
Överviktscentrum arbetar teambaserat och samtliga professioner har kunskaper om 
samtalsmetodik inom ett kognitivt förhållningsätt.

Sedan starten 2001 har Överviktscentrum arbetat för att nå ut med kunskap om 
obesitas, obesitasbehandling samt icke-stigmatiserande samtalsmetodik, såväl lokalt 
som nationellt. Som kunskapscentrum tillhandahåller man kurser utbildningar för att fler 
verksamheter ska kunna tillgodogöra sig kunskapen. Personal inom vården som deltagit 
i utbildningarna får en ökad benägenhet att känna sig trygga att prata om vikt på ett icke-
stigmatiserande sätt. Företrädare för Överviktscentrum föreläser också på olika 
utbildningsprogram.
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Årets fysioterapeut 2023
Helene Henriksson, 
hälsostrateg inom Region Skåne

Helene Henriksson, hälsostrateg inom Region Skåne, har tilldelats utmärkelsen Årets 
fysioterapeut 2023. Genom sitt arbete har Helene lyft betydelsen av levnadsvanor till en 
strategisk nivå i regionen, för att öka hälsan i befolkningen.

Engagemanget för levnadsvanor har löpt som en röd tråd genom Helenes karriär på 
obesitasmottagning, kranskärlsmottagning, inom psykiatrin och primärvården samt en 
levnadsvanemottagning på Skånes Universitetssjukhus i Malmö.

Helene har som hälsostrateg en nyckelroll i regionens projekt, Sätt Skåne i rörelse. I 
hennes uppdrag ingår även att samverka mellan flera aktörer, BUP, Elevhälsan, para-
idrotten, länsstyrelsen, RF-SISU, Friluftsfrämjandet, Generation PEP, BRIS, Malmö 
Universitet med flera. Hon representerar också Region Skåne i HFS-nätverket 
(Hälsofrämjande hälso- och sjukvård).

Helene Henriksson har också under många år varit en av de bidragande krafterna i 
Fysioterapeuternas arbete med levnadsvanor, där hon tydliggjort betydelsen av 
fysioterapeutisk kompetens samt behovet av att arbeta tillsammans med andra 
vårdprofessioner för att kunna se till helhet.
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Fysioterapeuterna 
utbildning AB

• Upphandlat lärplattformen Learnify och inlett 
arbetet att integrera det med förbundets 
medlemssystem.

• Påbörjat framtagandet av kurser för facklig 
utbildning i Learnify.

• Köpt in utbildning om Nära vård av SKR.

Styrelsen för utbildningsbolaget:
Ordförande: Maria Westin
Ledamöter: Louise Gottlind, Susanne Andersson och Malin Sellberg och Daniel Brandon
Kanslipersonal och firmatecknare: Helena Pepa

Under senare delen av året har grundläggande utbildningar för fackligt arbete utarbetats. 
Utbildningar för lokalt styrelsearbete, medlemsrekrytering samt introduktion till fackligt 
arbete har köpts in. Utbildningar på plattformen kommer successivt att byggas på inom 
olika områden, fackligt arbete samt olika utbildningar för utveckling inom yrket. 
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Livslångt lärande
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Fysioterapi 2023

• Tema Hållbar utveckling. 

• Ca 1000 personer deltog.

• En vetenskaplig del, en förbundsdel samt 
en mässa med ca 45 utställare. 

• Två ministrar deltog samt andra inbjudna 
gäster bland andra Esther-Mary D’Arcy. 

• Uppmärksammade Fysioterapeuterna 80 år 
samt Årets fysioterapeut.

Fysioterapi 2023 genomfördes 4-5 oktober på Svenska mässan i Göteborg. Två välfyllda 
dagar med vetenskapligt innehåll och ett flertal förbundsspecifika aktiviteter. Bland 
inbjudna gäster och talare fanns bland andra hälso-och sjukvårdsministern och 
socialministern.

Både förbundsstyrelsen och kansliet deltog på plats och fanns tillgängliga för deltagare 
och medlemmar bland annat i vår monter. Även sektionerna och tidningen hade 
monterplatser i nära anslutning till förbundsmontern.
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Statlig reglering av 
specialistutbildningen

• Statlig utredning: ”Behörighet och 
yrkesreglering inom hälso- och sjukvård och 
tandvård”.

• Kan förhoppningsvis leda till: 
• Mer jämlik vård.

• Bättre villkor för fysioterapeuter som vill 
specialistutbilda sig.

• Bättre förutsättningar för fortbildning 
kompetensutveckling och 
kompetensförsörjning.

Under hösten tillsatte regeringen utredningen ”Behörighet och yrkesreglering inom 
hälso- och sjukvård och tandvård”, som bland annat ska se över att reglera 
specialistkompetens eller specialistutbildning för fler legitimerade yrken. Detta är en 
mycket viktig utredning för fysioterapeuter. 

Trots att kärnan i hälso- och sjukvårdens verksamhet är kompetensen hos den personal 
som patienten möter, så saknar Sverige idag statligt reglerade mål för, och styrning av, 
den viktiga specialistkompetens som fysioterapeuters specialistutbildning leder till. 

Förhoppningsvis kan utredningen resultera i förslag som i förlängningen leder till en mer 
jämlik vård för befolkningen, men också till bättre villkor för fysioterapeuter.
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Specialistutbildningen

• Två ansökningstillfällen.

• Ett extra ansökningstillfälle för 
dispensansökningar.

• Totalt erhöll 91 fysioterapeuter 
specialistkompetens.

• Totalt påbörjade 82 fysioterapeuter sin 
specialistutbildning.

Under 2023 arrangerades två ordinarie ansökningstillfällen, samt ett extra tillfälle för 
dispensansökningar. Totalt inkom 173 antal ansökningar. 91 erhöll specialistkompetens 
och 82 påbörjade sin specialistutbildning.
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Digitalisering av 
specialistutbildningen 

• Digitaliserad ansökningsprocess via Min 
sida.

• Säkrare hantering av personuppgifter.

• Minskad administration.

• Enklare ansökningsprocess. 

Hösten 2023 infördes en helt digitaliserad ansökningsprocess till specialistutbildningen. 
Ansökan sker nu via Min sida i vårt medlemssystem. Syftet är att få en säker hantering 
av personuppgifter samt att minska de administrativa resurserna på kansliet, men även 
underlätta för de som söker samt för specialistkommittén som granskar ansökningar.

17



Kurser & webbinarier

• Medicinsk pedagogik.

• Förbättringskunskap. 

• Webbinarier/frågestunder inför 
specialistansökningsperioder (2 omgångar).

• Uppstartsseminarium för antagna till 
specialistutbildningen och dess handledare 
(2 omgångar).

• Webbinarium: Vägar till en magister- och 
masterexamen.

• Webbinarium: Från doktorand till forskare.

Under 2024 genomfördes 10 kurser/webbinarier. En del av tillfällena var direkt riktade till 
specialistutbildningen och andra var öppna för en större publik.
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Fysioterapeuternas 
politiska program

• Det forskningspolitiska programmet har 
reviderats, uppdaterats och beslutats under 
året.

• En handlingsplan för implementering av det 
utbildningspolitiska programmet har tagits 
fram. 

• Fokus på statligt reglerad 
specialistutbildning.

• Arbete pågår med ett nytt lönepolitiskt 
program.

Det forskningspolitiska programmet har reviderats, uppdaterats och beslutats under året.

En handlingsplan för genomförande av det Utbildningspolitiska programmet är 
framtagen.

I samband med att arbetet med revidering av det lönepolitiska programmet startats, blev 
det tydligt de två programmen hänger nära samman. Vi har därför valt att pausa 
genomförandet, till dess att handlingsplanen för det lönepolitiska programmet 
färdigställs. Syftet är att kunna göra rätt prioriteringar med begränsade resurser.
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Remissvar

Fysioterapeuterna har svarat på: 

• 13 remisser från Kunskapsstyrningen. 

• 1 remiss från IVO. 

• 4 remisser från Statens offentliga 
utredningar, SOU.

Att svara på remisser är en viktig del av Fysioterapeuternas påverkansarbete. Det finns 
olika typer av remiser, bland annat kunskapsunderlag och statens offentliga utredningar 
(SOU). 

Under 2023 svarade Fysioterapeuterna på ca 20 remisser. 

Remisser från Kunskapsstyrningen: Schizofreni, Intermediär vård, Vägledning för 
samverkande hälso-och sjukvård, Depression, Barnobesitas, Långvarig smärta hos barn 
och unga, Traumatiska hjärnskador, Ländryggsbesvär, KOL, Patientsäkerhet, 
Höftfraktur, Diabetes, Benartärsjukdom-sekundärprevention, Försäkringsmedicinskt 
kunskapsstöd.

SOU: Effektiv och behovsanpassad digital vård, Nationell strategi för psykisk hälsa och 
suicidprevention, Uppdrag att möjliggöra bättre tillgång till hälso- och sjukvård i hela 
landet genom främjande av etablering i glesbygd, Effektiv och behovsanpassad digital 
vård, Patientöversikter inom EES och EU, Digitala vårdmöten.

IVO: Förslag till föreskrifter om anmälan av verksamhet enligt patientsäkerhetslagen.
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Vetenskapligt råd på 
Socialstyrelsen

• Socialstyrelsen har under året tillsatt 
fysioterapeuten Monika Fagevik Olsén som 
vetenskapligt råd. 

Socialstyrelsen har ett antal vetenskapliga råd som ska bistå myndigheten med expertis 
inom bl.a. hälso-och sjukvård. Det har sedan tidigare funnits för läkare, sjuksköterskor 
och barnmorskor. Nu har det även tillsatts en fysioterapeut, Monika Fagevik Olsén som 
ett vetenskapligt råd.
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Levnadsvaneprojektet

• Genomförs via statsbidrag från 
Socialstyrelsen.

• Projektledare Raija Lenné.

• Projektgrupper med sakkunniga inom olika 
kompetensområden.

• Allt material publiceras öppet via webb.

• Tre projekt har genomförts under året.

I många år har förbundet sökt och erhållit statsbidrag för kunskapshöjande arbete 
gällande hälsosamma levnadsvanor, prevention och behandling. Arbetet leds av Raija 
Lenné.

För år 2023 erhölls 1 miljon kronor.

Årets projekt:
”Barn och unga - hälsosamma levnadsvanor”
Berörda målgrupper: Hälso- och sjukvårdspersonal med särskild fokus på 
skolsjuksköterskor och fysioterapeuter samt barn och unga i skolålder, deras 
vårdnadshavare och lärare. Till målgruppen ingår också Bris, HFS – temagrupp fysisk 
aktivitet och Nationella nätverket FaR för barn och unga.

”Äldre personer - ökad fysisk aktivitet för att förebygga sjukdomar, olyckor och skörhet”
Berörda målgrupper: Chefer och personal inom kommunal hälso- och sjukvård. Insatsen 
vänder sig även mot beslutsfattare och tjänstemän inom kommuner.

”Kunskapsspridning om nationella riktlinjer för prevention och behandling vid 
ohälsosamma levnadsvanor”
Berörda målgrupper: Hälso- och sjukvårdens professioner inklusive fysioterapeuter, 
lärare och studenter på fysioterapeut-program, befolkning, beslutsfattare, politiker och 
tjänstemän.
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Hållbart arbetsliv
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Råd och stöd

• Råd och stöd till medlemmar, 
arbetsplatsombud och skyddsombud. 

• Genomfört arbetsmarknads- och löneenkät 
2023.

• Löneöversyner i alla sektorer. 

• Uppdaterat material till arbetsplatsombud.

• 19 rådsmöten sammantaget i rådet för 
arbetsliv och avtal, rådet för företagande, 
distriktsordföranderådet. 

Centrala förhandlare och rådgivare har som vanligt stöttat medlemmar, 
arbetsplatsombud och skyddsombud i samtliga sektorer genom direktrådgivning inom 
alla arbetsrättsliga områden samt i förhandlingar med arbetsgivarna. Utöver detta 
hanteras ca 260 av 290 kommuner ca 2000 privata arbetsgivare samt 7 av 21 regioner 
helt och hållet av centrala förhandlare. 

Den årliga löneenkäten genomfördes i december för att fånga upp hur bl.a. lokala 
löneöversyner fungerar och medlemmarnas utfall av denna. 

Utifrån våra löneprocessavtal har centrala förhandlare genomfört löneöversyner direkt i 
de kommuner, regioner och privata företag där lokala företrädare inte utför detta samt 
stöttat arbetsplatsombud i deras löneöversynsarbete. 

I syfte att tydliggöra arbetsplatsombudens roll och mandat har ett material reviderats och 
förnyats samt kompletterats med material kring löneprocessen (”Rätt fråga i rätt forum”). 
Att lyfta lokala frågor i rätt forum till rätt mottagare är avgörande för att få genomslag i 
våra viktiga frågor, ex arbetsmiljö, kompetensutveckling och lön.

8 rådsmöten i rådet för arbetsliv och avtal, varav ett var gemensamt med 
distriktsordföranderådet och ett med sektionsrådet, 5 st i rådet för företagare, 6 st i 
distriktsordföranderådet.
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Utbildning

• Digitalt utbildningspaket för företagare och 
arbetsplatsombud har tagits fram inom 
ramen för Learnify.

• Elva utbildningar har genomförts under 
2023.

• Riktad utbildning till råden.

Som ett led i att stärka utbildningsverksamheten för förtroendevald i organisationer har 
ett första digitalt utbildningspaket tagits fram som lanseras kvartal 1 2024. 
Utbildningsutbudet för arbetsplatsombuden kommer succesivt byggas på för att möte 
alla behov. Dessa kan användas både lokalt och centralt och kan kompletteras med 
fysiska eller digitala fråge- och  diskussionstillfällen.

11 utbildningar har genomförts under 2023 löneprocess, facklig grundkurs, arbetsrätt, 
samverkan , arbetsmiljö, lokalföreningsbildning, styrelsearbete, 3-5 kortfattade punkter 
som sammanfattar vad som sägs i den sammanhängande texten.

I de respektive råden har det utöver den generella utbildningsverksamheten genomförts 
riktade utbildningar för respektive grupp, ex arbetsrättslig, juridisk och annan 
kompetenshöjande verksamhet. 
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Hållbart arbetsliv

• Bevakning av arbetsmiljöfrågor inom 
kommun och region via deltagande i 
partsgemensamt arbetsmiljöforum 
Suntarbetsliv. 

• Bevakning av villkorsfrågor som påverkar 
arbetsmiljön.

• Förstärkt central bevakning av kommun och 
region. 

Genom att bevaka och påverka Sunt Arbetslivs arbete med arbetsmiljöfrågor har vi en 
möjlighet att lyfta viktiga arbetsmiljöfrågor för anställda i vården. Vi sitter på mandat från 
AkademikerAlliansen. 

Som en del i arbetsmiljöarbetet ingår att i det centrala förhandlingsarbetet bevaka och 
påverka de delar i våra centrala kollektivavtal som påverkar den lokala arbetsmiljön för 
medlemmarna. 

För att bättre kunna bevaka våra centrala kollektivavtal har förbundet förstärkt 
bevakningen i AkademikerAlliansens förhandlargrupp.
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Stöd till arbetsplatsombud

• Arbete för att stärka det lokala fackliga 
inflytandet och ett jämlikt medlemskap.

• Arbete med att förtydliga förbundets 
ståndpunkt i villkorsfrågor.

Arbete har påbörjats för att stärka det lokala fackliga inflytandet och stärka våra 
arbetsplatsombud, i syfte att nå ett mer jämlikt medlemskap och bättre stöd till våra 
medlemmar. 

Kartläggning av antal arbetsplatsombud och lokalföreningar pågår. Samarbete med 
andra förbund inom Saco-P , Saco-S och AkademikerAlliansen är viktigt. 
Lokalföreningsbildning inom privat och kommunal sektor har pågått under hela året.

Som ett led i att tydliggöra medlemmarnas och förbundets syn på våra 
kollektivavtalsvillkor har ett arbete påbörjats med att ta fram en avtalsplattform, dvs en 
sammanställning över vad medlemmarna sammantaget ser som viktigt att bevaka och 
driva i kollektivavtalsförhandlingar. 
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Förhandlingsverksamhet

• Förhandlingar om dygnsvila i enlighet ned 
EU-direktiv gentemot SKR och 
Vårdföretagarna.  

• Partsgemensamma arbeten kring 
tillsvidareavtal, löneprocesavtalen, 
lönestatistik för privat sektor och kommun 
och region. 

• Facklig politisk plattform för 
AkademikerAlliansen. 

• Partsgemensam utredning om en 
sammanhållen pensions- och 
försäkringsinformation för kommun och 
region. 

Ett avtal om dygnsvila i enlighet med EU-direktiv har träffats med SKR. Under hösten 
2023 har även förhandlingar med Vårdföretagarna pågått för att få till ett avtal om 
dygnsvila motsvarande det som träffats inom kommun och region. Förhandlingar pågår 
fortfarande.

Inom AkademikerAlliansen har ett arbete för att ta fram en gemensam facklig plattform 
genomförts. Syftet är en plattform för alla 16 förbund att enas kring.

Ett partsgemensamt arbete har genomförts för att utreda möjligheten till att ta fram en 
sammanhållen pensions- och försäkringsinformation samt en valcentral för anställda 
inom kommun och region som i dagsläget får information från arbetsgivarens 
upphandlade administratörer och valcentraler. 
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forts. 
Förhandlingsverksamhet

• Nytt pensionsavtal för Statlig sektor.

• Nya villkorsavtal samt Flexpensionsavtal med 
Vårdföretagarna. 

• Förhandlingar om revidering av löneavtalet med 
Vårdföretagarna.  

• Förbundsgemensamt arbetet kring dataskydd 
och datadelning.

Ett nytt pensionsavtal för statlig sektor träffades under året och träder i kraft i 
januari 2024. Målsättningen är att erbjuda ett modernt avtal som harmoniserar 
med att allt fler arbetar högre upp i åldrarna. Förändringarna blir störst för den 
som är född 1987 eller tidigare och idag ingår i avdelning två i pensionsavtalet PA 
16.

I anslutning till avtalsrörelsen förhandlade vi om våra tillsvidareavtal med 
Vårdföretagna av vilka 9 st akademikerförbund omfattas.

Villkorsavtalet ändrades och det träffades ett nytt flexpensionsavtal.

Inom ramen för avtalsvårdande arbetet med Vårdföretagarna har även ett arbete 
med lönestatistisk och revidering av vårt löneavtal påbörjats och kommer att 
fortsätta under 2024.

Inom Saco-P har det under hösten arbetats fram ett nytt förbundsövergripande 
avtalspaket för alla Sacoförbund inom privat sektor om datadelning ur ett GDPR-
perspektiv. Regelverket börjar gälla 2024 och omfattar förbunden centralt och 
akademikerförbunden lokalt.

29



Övrigt

• Medlemsförsäkringarna har förnyats under 
året.

• Förbundets arbete med GDPR har 
utvecklats.

Genom aktivt arbete har förbundet förhandlat med olika försäkringsgivare om premier 
och villkor för inkomstförsäkring, försäkringserbjudande för företagare samt frivillig 
gruppförsäkring.
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Vår organisation
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Medlemsutveckling – åt fel håll

Medlemsutveckling under 2024Medlemsutveckling de senaste fyra åren

Förbundets kärna är våra medlemmar. Under pandemin ökade förbundet i 
medlemsantal, men har därefter minskat i storlek, vilket är oroande på sikt. Det är en 
tråkig utveckling som vi delar med flera andra fackförbund och andra ideella 
organisationer. Men vi vill bli fler och vi behöver rikta vårt fokus mot detta. Vi följer våra 
medlemssiffror månadsvis för de olika grupperna i vårt förbund och med det som grund 
har förbundsstyrelsen tagit beslut om åtgärder och målsättningar för rekrytering.
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Medlemsrekrytering

• Ett grundläggande arbete för att bli en 
rekryterande organisation har inletts.

• Dialog med förtroendevalda om behovet av 
medlemsrekrytering.

• Planering har inletts för 
rekryteringskampanj.

Förbundsstyrelsen har därför beslutat att rekrytering är en prioriterad aktivitet och att 
förbundet ska vara en rekryterande organisation. Ett mål om att vara 1000 fler 
medlemmar under kommande mål är satt. En hög anslutningsgrad är viktigt för 
förbundets representativitet och ger förbundet ökad styrka. Vi behöver alla ställa frågan 
till våra arbetskamrater om att bli medlemmar i vårt förbund.
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Strategiarbete

Fyra punkter sammanfattar strategins 
innehåll: 

• Fysioterapeuterna ska vara starka 
samarbetare.

• Fysioterapeuterna ska ha en stark 
attraktionskraft.

• Fysioterapeuterna ska ta tydlig ställning.

• Fysioterapeuterna ska ligga i framkant. 

Våren 2023 beslutades förbundets strategi som ska gälla i 10 år. Strategin blir vår 
gemensamma vägvisare för hur vi ska ta oss mot vår vision och våra mål. En bred 
förankring under framtagandet har gett förbundet styrka och gjorts med stort 
engagemang. Den kraften tar vi med oss nu när vi fortsätter vårt arbete med stöd av 
strategin. Vad behöver vi tillsammans göra för att det som vi vill ska ske verkligen gör 
det?
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Internationellt

• Nordiskt samarbetsmöte på Island.

• General meeting (kongress) World 
Physiotherapy, Dubai / on line.

• Lärresa tillsammans med fackförbund, 
myndigheter samt riksdagspolitiker till IHI, 
USA.

Fysioterapeuterna är del i internationella sammanhang, huvudsakligen via vår 
världsorganisation World Physiotherapy. Andra sammanhang för samarbeten är via 
WHO(World Health Organization) samt IHI (Institute for Healthcare Improvement).

Under det här året har förbundet deltagit vid Nordiskt samarbetsmöte på Island 19-21 
april. Där diskuterades gemensamma frågor som kompetensförsörjning, 
kompetensutveckling och aktuella frågor i arbetslivet i de olika länderna. Mötet innebar 
även förberedelse inför General meeting i World Physiotherapy. 

General meeting i World Physiotherapy hölls tillsammans med den vetenskapliga 
världskonferensen i Dubai i månadsskiftet maj-juni. Förbundsstyrelsen hade liksom flera 
andra länders organisationer valt att avstå från att åka till Dubai. Anledningen till beslutet 
var att förbundets etiska regler inte överensstämmer med förhållanden för demokrati, 
jämlikhet och fackliga organisationers möjligheter i landet. Förbundsordförande deltog i 
general meeting on line. Vid den vetenskapliga konferensen hade förbundet inte någon 
representation. Ny orförande för världsorganisationen valdes; Michael Landry från 
Canada.

I december deltog Cecilia Winberg i en lärresa till IHI konferens i USA, där man även fick 
besöka olika sjukvårdssystem som arbetar med kvalitetsstyrning och bra teamarbeten i 
verksamheterna. Resan arrangeras av Qulturum i Jönköping och samlar 
fackföreningsledare inom sektorn tillsammans med representanter för myndigheter och 
rikspolitik.
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Under året sker även möten och samarbeten inom olika frågor skett digitalt inom 
Europadelen av World Physiotherapy, vilket är av stor nytta, då arbetsmarknadsfrågor allt 
mer styrs på Europanivå via lagstiftning.

Fysioterapeuterna representeras av Annie Palstam i en arbetsgrupp  (Professional
Practise Working Group) i World Physiotherapy Europe Region.
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Utveckling av digitala 
system och kanaler

• Arbetet med ny webbplats påbörjat:
• Genomförs i samarbete med tre andra 

förbund.

• Mål: en användarvänlig webb med medlem i 
fokus.

• Utveckling av medlemssystemet MySoft:
• Dialogmodul för säker kommunikation
• Dokumenthantering 

• Utveckling av digital lärplattform:
• Digitala utbildningar för förtroendevalda och 

medlemmar.

• Säkerhetsuppdatering.

En viktig del i strategin är att vi ska vara ett förbund i tiden med starkt medlemsfokus. För 
att fortsätta vara det och ha en utveckling behöver Fysioterapeuterna göra en 
utvecklingsresa även digitalt. Ett stort processarbete inleddes under året och kommer 
fortgå in i 2024. För en smidig och säker medlemskommunikation utvecklas 
medlemssystemet tillsammans med en ny webb. Parallellt har ett nytt system för att 
skapa en lärplattform upphandlats. Under året har kansliet påbörjat ett omfattande 
arbete för digital utveckling. 

Ett projekt för att skapa en helt ny webbplats startades under hösten. Målet är att erbjuda 
medlemmarna en modern, effektiv webb där det är lätt att hitta vad man söker. En ny 
webbplats ger också en säkerhetuppdatering då både publiceringssystem och servrar 
uppdateras.

Som underlag för den nya webben har vi bland annat med oss synpunkter via 
medlemsundersökningen 2022, samt en enkät om kommunikation som gick ut till alla 
distrikt och sektioner under 2022. 

För att använda våra resurser på ett smart sätt har webbutvecklingen skett i samarbete 
med Sveriges farmaceuter, SRAT och Sveriges skolledare. Det innebär att vi delat på de 
huvudsakliga utvecklingskostnaderna och dragit nytta av varandras kompetenser.

Vi strävar efter att hitta lösningar som gör det interna arbetet med webben enklare än det 
är idag. Bland annat genom en utökad integration med vårt medlemssystem MySoft.  Det 
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kan ge en effektivisering då samma information inte behöver föras in i flera olika system. 
Utvecklingen av MySoft ger också en ökad säkerhet bland annat när det gäller hantering 
av personuppgifter och annan känslig information, då huvudkanalalen för 
medlemskommunikation framöver kommer att ske i systemets dialogmodul. Vi utvecklar 
också möjligheten av dela dokument med medlemmarna via MySoft, vilket också ger en 
säkrare hantering av personuppgifter och annan känslig information.
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Sociala medier

Facebook

• 5440 följare

• Ca 220 nya följare

• Ca 150 poster

• Låg interaktion

Instagram

• 4270 följare

• Ca 450 nya följare

• Ca 150 poster

• Medel interaktion

LinkedIn
• 2130 följare
• Ca 660 nya följare
• Ca 50 inlägg
• Låg interaktion

Twitter/X 
• Avaktiverats under 

året.

Fysioterapeuternas sociala kanaler används både för medlemskommunikation och 
påverkansarbete. 

Flest följare finns på facebook, men interaktionen med följarna är störst på Instagram.

Den kanal som vuxit mest under året är LinkedIn, där vår närvaro ökat.

Twitter/X har avaktiverats under året då innehållet och interaktionen på plattformen inte 
längre bedöms som rätt för oss.
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Blogg och podcast

ceciliawinberg.se

• 36 inlägg.

• Ca 400 besökare per månad.

• Flest besökare oktober: 936 st.

En podd i rörelse

• 11 avsnitt.

• Totalt 5887 lyssningar.

• Avsnitt 55 fick 410 lyssningar.

Cecilia Winbergs blogg uppdateras varje vecka (undantaget i samband med semester 
och långhelger).

Under året skrevs 36 blogginlägg som lästes av totalt ca 3400 besökare.

Flest besökare var det i oktober då inläggen handlade om utredningen om reglerad 
specialistutbildning, företagares villkor och förutsättningar, forskning, samt konferensen 
Fysioterapi 2023.

Podcasten En podd i rörelse publicerade 11 avsnitt under året. Flest lyssningar hade 
avsnitt 55 som var med återhämtningsforskaren Lina Ejlertsson. Avsnittet hade 410 
lyssningar.
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Tidningen Fysioterapi
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Tidningen Fysioterapi

• Redaktion med journalistiskt självständig 
roll.

• Bevakar professionsfrågor, fackliga frågor 
och mycket mer.

• 6 pappersutgåvor har publicerats.

• 14 digitala nyhetsbrev har skickats ut.

• Läsarundersökningen 2023 visar mycket 
goda resultat.

• Annonsintäkterna påverkades av nya 
omvärldskriser.

Sammanfattning av verksamheten: Fysioterapi är en fackförbundstidskrift som erbjuds 
alla medlemmar i Fysioterapeuterna. Pappersutgåvan ges ut 6 gånger per år. Den TS-
kontrollerade upplagan sjönk under 2023 till 12 300 exemplar. Tidningen har skickat ut 
14 digitala nyhetsbrev. Artiklar publiceras även på tidningens webb fysioterapi.se och 
sprids vidare via sociala medier. 

Redaktionen har bestått av en chefredaktör och en reporter. Tidningen Fysioterapi har 
en självständig journalistisk roll och chefredaktören är också ansvarig utgivare.  
Redaktionen har under året bevakat, belyst och granskat fackliga frågor och 
professionsfrågor som rör medlemmarnas arbetsliv, yrkesroll, utbildning, forskning och 
företagande. Fysioterapi har även bevakat, belyst och granskat politiska beslut inom de 
frågor (lön, arbetsmiljö, utbildning med mera) som påverkar fysioterapeuter. Dessutom 
har Fysioterapi bevakat och belyst förbundets verksamhet såväl inom professionsfrågor 
som fackliga frågor. 

Frilansjournalister och frilansfotografer har regelbundet medverkat till tidningens 
innehåll. En korrekturläsare har språkgranskat texterna före publicering. Den grafiska 
formgivningen har gjorts av Spektra Design AB. Tidningen trycks av Lenanders Grafiska 
AB. Annonsförsäljningen har bedrivits av Mediakraft AB. Intäkterna i pappersutgåvan 
återhämtade sig inte jämfört med 2022 främst på grund av nya omvärldskriser. 
Mässnumret blev dock en försäljningsframgång. Intäkterna från annonser på webben 
och i nyhetsbreven har varit stabila. Regelbundna analyser av omvärldsläget har gjorts i 
samarbete med Mediakraft för att hitta strategier för att öka försäljningen.
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Fysioterapis 
pappersutgåva

• Nr 1: Fysioterapi inom psykiatrin, Tema 
vårdförlopp.

• Nr 2: Lönestatistik, Kvalitetspris till arbete 
mot viktstigma.

• Nr 3: Fysioterapeut i hyrbranschen, Rehab 
vid krigsskador. 

• Nr 4: Mobila akutvårdsteam, Mässnummer 
Hållbarhet.

• Nr 5: Årets fysioterapeut, Framtidens e-
hälsoverktyg.

• Nr 6: Träning vid ADHD, Referat från 
Fysioterapi 2023.

Om pappersutgåvans innehåll: Tidningen skildrade en stor bredd av ämnen och möten 
med olika typer av fysioterapeuter i olika delar av landet. Här är några exempel: 
Nr 1 var ett temanummer om nationella vårdförlopp, där vi visade att fysioterapin ofta 
glömts bort. Vi skrev också om behoven av fysioterapi inom psykiatrin. 
I nr 2 besökte vi Överviktscentrum i Stockholm som fått förbundets Kvalitetspris. 
I nr 3 mötte vi den första fysioterapeuten som blivit dödsdoula i Sundsvall medan 
reportaget handlade om ukrainska soldater som får krigsskaderehabilitering i Solna. 
Nr 4 var ett mässnummer inför Fysioterapi 2023 men innehöll även en Klinik & praktik-
artikel om ett mobilt team som ger akut sjukhusvård i Malmöbornas hem. 
I nr 5 mötte vi Årets fysioterapeut Helene Henriksson som sätter Skånes barn och unga i 
rörelse och reportaget tog oss till ett e-hälsolabb i Umeå.
I nr 6 åkte vi till Örebro och mötte en forskare som visat träningens effekt vid adhd. Vi 
besökte också en osteoporos-skola som fått snabb spridning.

Dessutom publicerades många konferensreferat från Fysioterapi 2023.

I Forskning pågår presenterades aktuell evidens inom KOL, lungemboli och 
utomhusrehabilitering. 

Tidningen deltog också i en global sampublicering med internationella 
fysioterapitidskrifter. 

På våra övriga forskningssidor presenterades aktuella avhandlingar inom fysioterapi och 
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nya rön från vetenskapliga tidskrifter. 
För mer info se fysioterapi.se/arkiv 
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Fysioterapis digitala 
kanaler

• 14 nyhetsbrev som många öppnade 
(52-62 %).

• Webben fick 8000-9000 besök/månad.

• Stabil försäljning av annonsbanners.

• Beslut togs om process för nytt digitalt 
tänk.

Om tidningens digitala kanaler: 
Under året har 14 digitala nyhetsbrev med nyheter inom en mängd olika områden inom 
fysioterapi skickats ut. Nyhetsbreven har en mycket hög öppningsfrekvens (ca 52-62 %). 

Trafiken på fysioterapi.se ligger stabilt på cirka 8 000-9 000 unika besök i månaden. 
Nyhetsbrev och webb ger en stabil annonsintäkt via länkade banners.  

Beslut togs under slutet av 2023 att under 2024 påbörja en process för ett nytt 
redaktionellt tänk för våra digitala kanaler. 

Antalet följare på Facebook ligger på cirka 2 500 och på Instagram cirka 1 000. På 
Facebook delas förutom redaktionellt material även platsannonser från Lediga jobb. 
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Fysioterapis 
läsarundersökning

• 92 procent tycker att tidningen ger 
medlemsvärde.

• 89 procent tycker att tidningen är ganska 
eller mycket bra.

• Omdömen: Trovärdig 92 procent, Insatt 83 
procent, Aktuell 82 procent.

• 82 procent läser de flesta, nästan alla eller 
alla nummer.

• 9 av 10 anser att Forskning pågår är ganska 
eller mycket viktig.

• 9 av 10 vill ha kvar Fysioterapi som 
papperstidning.

Om läsarundersökningen: Genomfördes våren 2023 av Qui Agency och den visar 
fortsatt höga läsarbetyg jämfört med facktidningsbranschen i övrigt. 

Några exempel: 92 %, anser att tidningen ger ett medlemsvärde. 89 % anser att 
tidningen är ganska eller mycket bra. Tidningen anses trovärdig av 92 %, insatt av 83%, 
aktuell av 82 % . Genomsnittlig lästid är 32 min, vilket är ett mycket bra resultat. 82 % 
läser de flesta, nästan alla eller alla nummer. 

Ett överraskande resultat är att 9 av 10 läsare vill fortsätta läsa tidningen på papper, 23 
% vill även ha tidningen som pdf. 
Forskning pågår-serien har fortsatt högt anseende. 9 av 10 anser att den är ganska eller 
mycket viktig. 
6 av 10 läser ungefär häften eller mer av Medlemsnytt. 
Tidningens nyhetsbrev är populära, endast 5 % har inte läst något nyhetsbrev och 63 % 
har läst mellan 7 till 14 nyhetsbrev.  

Mer tid och resurser behöver läggas på tidningens webb, 79% besöker den, men det är 
ändå 21 % av läsarna som inte besökt den alls. 

Var tredje läsare har delat tidningens artiklar på sociala medier. 

Qui Agencys sammanfattar resultaten med att tidningen är viktig för medlemmarna och 
rekommendationen till förbundet är att inte minska papperstidningens 
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utgivningsfrekvens.

43



44


